

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, February 15, 2013 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

M.-C. Aubin
C. Clark-Kazak
A. Clifford
S. Coysh
I. Djordjevic
J. Drexler
G. Ewen
F. Garon
L. Hébert
J. Kowal
W. Maas

G. McGillivray
K. McRoberts
B. Morgan
G. Moyal
A. Nenashev
S. Paradis
I. Roberge (Chair/Président)
M. Roy
D. Savard
D. Spring
J. McDonough-Dolmaya

E. Ascencio
N. Chaloux
K. Dejak
M. Felian
C. Ferguson
O. Grkovic
S. Hukil
A. Mehta
S. Potayya
D. Ray
I. Riley
A. Walcott
C. Ye

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 15 février 2013 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair welcomed members of the PRASE to the meeting.

He informed members of Council on the creation of an Ad Hoc Committee to examine the bilingual requirements associated with the iBA program. He then gave some background information which led to the revision of the R&R which are being brought to Council as a motion by PPC for approval.

He then noted that the "Glendon Calendar" under CASTL's report has been withdrawn from the agenda.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président souhaite la bienvenue aux membres du « PRASE ».

Il informe les membres du Conseil de la création d'un comité ad hoc pour examiner les exigences du bilinguisme associées au programme iBA. Il donne ensuite quelques informations de base qui ont mené à la révision des R&P que le CDP propose au Conseil pour approbation.

Il note ensuite que le « Calendrier universitaire Glendon » émanant du rapport du CNAP a été retiré de l'ordre du jour.

2. Minutes of the previous meeting

▪ January 25, 2013

The minutes were **approved**.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

▪ PRASE

B. Crow, R. Faverin, T. Pound-Curtis and W. Tholen gave a presentation on the History of PRASE Services for Researcher Working Group, its accomplishments and its ongoing projects. It was followed by a short question period and members of Council were invited to contact the members of the working group for any further information.

▪ Principal Remarks

The Principal reminded members of Council of the Spring Open House scheduled for Sunday, March 3, 2013 and urged them to participate.

5. Reports from Standing Committees

(a) Policy and Planning Committee

▪ Faculty Council Rules and Regulations

A. Nenashev, the Chair of PPC introduced the Rules and Regulations of Council. He noted that PPC worked very hard to produce this comprehensive document and had to compromise with regards to the issue of student parity on Committees of Council. He then moved for approval of the document.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 25 janvier 2013

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

▪ PRASE

B. Crow, R. Faverin, T. Pound-Curtis et W. Tholen font un exposé sur l'historique du groupe de travail « PRASE », ses réalisations et ses projets en cours. Après une brève période de questions, les membres du Conseil sont invités à communiquer avec les membres du groupe de travail pour toute information complémentaire.

▪ Remarques du principal

Le principal rappelle aux membres du Conseil la tenue de la Journée portes-ouvertes prévue pour le dimanche 3 mars 2013 et les encourage fortement à y participer.

5. Rapports des comités permanents

(a) Comité de direction et planification

▪ Règlements et procédures du Conseil

A. Nenashev, le président du CDP présente les Règlements et procédures du Conseil. Il note que le CDP a travaillé très fort pour produire ce document et qu'il a dû faire certains compromis en ce qui concerne la question de la parité des étudiants au sein des comités du Conseil. Il propose ensuite l'approbation du document.

The Chair of Council noted that Bob Everett, the Assistant Secretary of the University expressed some concerns which he relayed to Council. He undertook to attend the meeting of the Senate Executive Committee in order to support the R&R if they were approved.

The following amendments were moved by Professor Maas and seconded by Professor Moyal:

Item 2.3.2. – Delete the following two sentences : “Should the Vice-Chair be unable to assume the position of Chair, the Chair may retain his or her position upon a simple majority. If the Chair is unable to achieve a simple majority vote, the members of the Council shall elect the new Chair of the Council for a one-year term.”

The amendment was put to a vote and was **defeated**.

Item 2.4. – Delete the first sentence which read: “Secretary of Council shall be appointed by the Principal.”

The amendment was put to a vote and was **approved**.

Following further discussion of the R&R, including membership on the Glendon Tenure and Promotions Committee, the motion to approve the document with the amendment was put to a vote and it was **approved**.

(b) **Curriculum Committee**

S. Paradis of the Curriculum Committee presented the following submissions and they were all **approved**.

Le président du Conseil note que Bob Everett, le secrétaire adjoint du Sénat a exprimé certaines inquiétudes, ce qu’il communique au Conseil. Il s’engage à assister à la réunion du Comité exécutif afin de soutenir les R&P s’ils sont approuvés.

Les changements suivants sont proposés par le professeur Maas et secondés par le professeur Moyal :

Point 2.3.2. – Supprimer les deux phrases suivantes : « Si le vice-président/la vice-présidente ne peut assumer la présidence, le président/la présidente peut garder la présidence à la simple majorité d’un vote de confiance. Si le président/la présidente ne peut obtenir un vote majoritaire, un nouveau président/une nouvelle présidente sera élu(e) pour un mandat d’un an par les membres du Conseil ».

L’amendement est mis au vote et il est **défait**.

Point 2.4. – Supprimer la phrase suivante : « Le/La secrétaire du Conseil sera désigné(e) par le principal ».

L’amendement est mis au vote et il est **approuvé**.

Suite aux discussions du R&P, y compris la composition du comité de promotion et permanence, la proposition pour approuver le document avec le changement est mise au vote et elle est **approuvée**.

(b) **Comité des programmes**

S. Paradis, du comité des programmes présente les soumissions suivantes et elles sont **approuvées**.

- History
- International Studies
- Multidisciplinary Studies
- Political Science
- Psychology

- Histoire
- Études internationales
- Études pluridisciplinaires
- Science politique
- Psychologie

(c) **CASTL**

L. Hébert presented the following changes to Degree Requirements and they were all **approved**.

- Certificate in the Discipline of Teaching English as an International Language
- Certificate in Law and Social Thought
- Linguistics and Language Studies

(c) **CASTL**

L. Hébert présente les changements aux exigences des programmes suivants et ils sont tous **approuvés**.

- Certificat dans la discipline de l'enseignement de l'anglais comme langue internationale
- Certificat en Droit et pensée sociale
- Linguistique et sciences du langage

6. **New Business**

There was none.

6. **Affaires nouvelles**

Il n'y en a pas.

7. **Adjournment**

The meeting was adjourned at 3:30 p.m.

7. **Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 30.